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In Nederland ontstond recentelijk commotie na de uitzending van Rambam over het 
dolfinarium van Harderwijk. In die uitzending ging een medewerker van Rambam als 
stagiair aan de slag in het Dolfinarium en naderhand ontstond een hele discussie over de 
leefomstandigheden van de dolfijnen. Een thema dat ook in Vlaanderen aan de orde is. 
Recentelijk nog bond Chris Dusauchoit de kat de spreekwoordelijke bel aan in De 
Afspraak en riep hij de minister op om Vlaanderen dolfijnvrij te maken.

Normen voor het houden van dolfijnen zijn vastgelegd in de Belgische wetgeving 
(ministerieel besluit van 3 mei 1999 betreffende het houden van dieren in dierentuinen): 
er gelden minimumnormen voor de oppervlakte en diepte van de bassins en is er een 
bijkomende eis voor een afzonderingsbassin. Na herhaalde protesten van 
dierenrechtenorganisaties tegen het houden van dolfijnen in gevangenschap, keurde de 
Kamer van Volksvertegenwoordigers in 2005 een resolutie goed betreffende dolfinaria in 
België.

Deze resolutie vroeg een verbod op de vestiging van nieuwe dolfinaria in België en de 
oprichting van een commissie om bovenvermelde normen voor het houden van dolfijnen 
in België bij te stellen. Nadat in 2006 de discussies in een daartoe opgerichte commissie 
strandden, werd in 2011 een werkgroep opgericht in de schoot van de federale Raad voor 
Dierenwelzijn om de bestaande normen te bediscussiëren. Op 10 december 2013 werd 
dan een advies betreffende het huisvesten van dolfijnen geformuleerd door de federale 
Raad voor Dierenwelzijn. De Raad formuleerde aanbevelingen algemeen geldend voor 
dolfinaria en een aantal specifieke aanbevelingen voor ‘Boudewijn Seapark’. 

Om aan de maatschappelijke vraag en recente visies op dierenwelzijn te voldoen, 
adviseerde de Raad voor Dierenwelzijn, in overleg met het ‘Boudewijn Seapark’, 
aanpassingen op korte en lange termijn.

Verder is de Raad voor Dierenwelzijn van mening dat de minimumafmetingen van de 
ruimte voor dolfijnen, vastgelegd in MB van 3 mei 1999, moeten worden opgetrokken 
naar de minimumnormen voorgeschreven door de EAAM (European Association for 
Aquatic Mammals). Dit vergt dus een aanpassing van de wetgeving.

Ik stelde de minister onlangs al een schriftelijke vraag over deze problematiek. Uit het 
antwoord bleek dat de stuurgroep van de Vlaamse Raad voor Dierenwelzijn het dossier 
heeft opgenomen en dat die samen met de dienst Dierenwelzijn zal toezien op de 



opvolging van de aanbevelingen geformuleerd in het advies rond dolfinaria van de 
(federale) raad van dierenwelzijn. Wat betreft het aanpassen van de wetgeving verwees 
de minister naar de geplande herziening van de normen voor het houden van zoogdieren 
in dierentuinen. Een traject dat loopt in overleg met de Dierentuincommissie.

1. Hoeveel dolfijnen worden momenteel gehuisvest in Vlaanderen (Brugge)? Voor 
hoeveel dolfijnen beschikt men over een vergunning? Werd de Raad voor 
Dierenwelzijn geconsulteerd bij de recente uitbreiding van het aantal dolfijnen? (anno 
2013 waren er zes tuimelaars in Brugge)

2. Wat is timing die de minister in gedachten heeft om de wetgeving te herzien? Hoe 
verlopen de werkzaamheden en het overleg met de Dierentuincommissie ter zake?

3. We zijn nu 11 jaar na de resolutie in de Kamer, en bijna 3 jaar na het advies van de 
Raad voor Dierenwelzijn. De wetgeving is nog niet aangepast. Volgens het advies 
moet Boudewijn Seapark 12 jaar na de aanpassing van het MB een buitenbassin 
gebouwd hebben. 

Ziet de minister een mogelijkheid om die hoogst wenselijke aanpassing ten voordele 
van de tuimelaars te bespoedigen? Zal hij daartoe met het dolfinarium aan tafel gaan 
zitten?
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1. Momenteel worden er 6 volwassen en 2 jonge dolfijnen gehouden in Boudewijn 
Seapark. Het gaat om twee jongen geboren in Brugge. De Raad voor Dierenwelzijn 
werd niet geconsulteerd bij deze geboortes. Hiermee voldoet het Boudewijn Seapark 
aan de huidige normen.

2. Het advies van de werkgroep voor de herziening van de minimumnormen voor het 
houden van zoogdieren in dierentuinen wordt tegen eind dit jaar verwacht. Daarna 
kan de procedure voor de aanpassing van de regelgeving opgestart worden.

3. Ik vind het belangrijk dat het welzijn van de dolfijnen gegarandeerd blijft in 
afwachting van de aanpassing van de regelgeving en dat Boudewijn Seapark de 
volledige uitvoering van het advies van de Raad voor Dierenwelzijn als een prioriteit 
behandelt. Ik zou het dan ook onaanvaardbaar vinden indien Boudewijn Seapark 
nieuwe investeringen zou voorstellen zonder dat een afgewerkt investerings- en 
uitvoeringsplan op tafel ligt voor de nodige aanpassingen aan de huisvesting van de 
tuimelaars. Ik heb dan ook aan Boudewijn Seapark gevraagd om mij een overzicht te 
bezorgen van de reeds uitgevoerde acties en het investerings- en uitvoeringsplan 
voor de nog vereiste aanpassingen. Tot op heden heb ik hierop nog geen afdoend 
antwoord ontvangen.


